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port beindítása éves szinten körülbelül 12 
millió forintot vesz igénybe, amelyre a fede-
zet gazdálkodásunk nyomán biztosított. 
Eközben idős polgártársainkról sem feledke-
zünk meg, s többek között a nyugdíjas klub 
programjait, kirándulásait is jelentős össze-
gekkel támogatjuk. Folyamatosan készül a 
községünk kemencéjét lefedő pavilon is, 
megkezdtük az iskolával szembeni terület 
rendbetételét, parkosítását. Szintén az áprilisi 
testületi ülésen hagytunk jóvá a Móric-ligeti 
játszótér felújítására 7 millió forintot. Az ok-
tatást érintő jelentős, országos átalakulás 

eset legesen kedvezőtlen hatásainak kikü szö
bölése érdekében elindítottuk intéz mény-
rendszerünk átalakítását, hogy Községi 
Könyvtárunk és tornacsarnokunk még ak-
kor is közösségi céljainkat szolgálják, ha a 
fenntartói jogok állami kézbe kerülnek. 

Komoly és szakszerű munka folyik tehát az 
Önkormányzatban és a képviselőtestület-
ben, amely a település hosszú távú céljai és 
érdekei szerint viszi a közösség ügyeit. Fela-
datunk is sok van még. A magam részéről 
minden erőmet ezek megoldására kívánom 
összpontosítani. Tudom jól, hogy a politika 
– így a helyi politika is – egy sajátos logika 
alapján vet fel olykor olyan témákat, ame-
lyek a közösség szolgálatának eszméjéhez 
kevéssé méltóak. Magam azonban a közö-
sen meghatározott célok eléréséért dolgo-
zom, közös eredményeink pedig magukért 
beszélnek.

Erdősi László
polgármester

Hírek HercegHAloMból

Örömmel tájékoztatom Önöket, hogy ered-
ményes gazdálkodásunk következtében a 
2011. évben 202 millió forint pénzmarad-
ványunk képződött. Ez teszi többek között 
lehetővé a Patak utcai felújítás hozzávető-
leg 40 millió forintos beruházásának meg-
valósítását, s hogy intézményeinken ke-
resztül a mostoha külső gazdasági körül-
mények ellenére is egyre színvonalasabb 
szolgáltatást nyújtsunk a lakosság számára. 
Ugyanezen ésszerű, hatékony és takarékos 
működés nyomán az április 24i testületi 
ülésünkön a 6. óvodai csoport beindításáról 
dönthettünk, óvodánk létszámkeretét így 
125ről 150 főre növelve. E döntésnek kö-
szönhető, hogy az egyes óvodai csoportok 
létszáma a pedagógiai szempon tok által 
még optimálisnak tartott 25 fő maradhatott, 
az összeszokott gyermekközösségeket meg -
bontani nem kellett, s hogy országosan is 
kivételesen kedvező módon minden jelent-
kezési igényt ki tudunk elégíteni. A 6. cso-

Tisztelt Herceghalmi Polgárok!

Májusfa állítás 2012

Április 30-án a Herceghalom Kultúrájáért Közhasznú Egyesület szer-
vezésében ismét májusfát állítottak községünk fiataljai Tompos Atti
la vezetésével. 

A rövid kis ünnepséget kedves vendégek kezdték. Az Ercsiből jött 
Jorgováni rác kórus néhány dallal köszöntötte az egybegyűlteket. 
Ezt követően az általános iskola 4. osztályos tanulóinak tolmácsolásá-
ban hallhattunk a májusfa állítás hagyományáról, majd rövid műsor 
következett. 

Ezután a gyerekek és a vendégek feldíszítették a májusfát, amelyet az-
tán a fiatalok felállítottak.
A májusfa alatt került sor a csobánkai rozmaring Táncegyüttes és 
zenekaruk fellépésére. A hagyományőrző tánccsoport közel egy órás 
műsorában megismerhettük viseletüket és ízelítőt kaphattunk a dél-
szláv népzene, néptánc világából. 
Előadásukat táncház követte, melyen jelenlévők a szerb közösségre 
jellemző tánclépéseket tanulhattak.

Május végén kerül sor majd a májusfa „kitáncolására”. A hagyomány 
szerint ez alkalom jár a nagyobb táncmulatsággal és nagyobb vidám-
sággal. Reméljük arra az eseményre is sokan eljönnek majd.

Köszönet az egyesület tagjaiból verbu-
válódott segítőknek, akik a vendéglá-
tásról gondoskodtak. Köszönjük a fia-
talok munkáját, és nem utolsó sorban 
erdei lászló anyagi támogatását. Kü-
lön köszönet kard Hédinek, aki isme-
retsége révén elhozta hozzánk a Roz-
maring Táncegyüttest és czinege Já
nosnénak a gyerekek felkészítéséért.

Szabó György
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MáJuS HercegHAloMbAn

Verőfényes napsütéses reggelre ébredt Herceghalom május elsején. Az időjárásra panaszunk nem lehetett. Rekkenő hőségben álltak helyt a 
főző csapatok és a focisták, akik késő délutánig kergették a bőrt. A „hadtápos társaság” kora délután már pihenhetett az árnyat adó fák alatt, hi-
szen az a sok finomság, amit készítettek, az idén is hamar elfogyott. Sportversenyek, sportbemutatók tarkították a nap programját. Bemutatko-
zott a Herceghalmi Birkózó Iskola Sportegyesület bárdosi Sándor felkészítő, edző vezetésével, és ízelítőt adott harcművészeti tudásukból a 
Herceghalmi Kempo Dojo Sportegyesület is Szilágyi András felkészítő, edző vezetésével. Látványos fitnesz bemutatót tartottak a Marcipán 
Sport Egyesület lányai, felkészítőjük cservenyák gabriella. 

Kilenc csapat készítette bográcsban a finomságokat: Tesco dolgozók csapata, Varga Imre, Palócz József, a Herceghalmi birkózó és a 
kempo egyesület, a labdarózsa kórus, a Mosolysziget családosok egyesülete, egedi Tibor, a nyugdíjasok és Mozgáskorlátozottak 
egyesülete és nem utolsó sorban a Herceghalmi Tanárok csapata.

Köszönet komlóssy Tibornak a Royal-pékség által sütött kemencés kenyérért. Nehezebb lett volna rendet tartani, ha nincsenek közöttünk a 
Testnevelési egyetem fiataljai, akik bordács Miklós irányításával foglalkoztak a gyerekekkel, és ugyancsak köszönet jár a herceghalmi ösz-
töndíjas fiatalok egész napos munkájáért. Meg kell említeni a Manóház babamama klub részvételét és a Mosolysziget egyesület tagjainak 
kézműves foglalkozásait (arcfestés, lufi hajtogatás stb.). Köszönjük Varga Imre lovas kocsikáztatását, a Budavidék Zöld Út kerékpár akadály-
pályáját, melyet benedek árpád közreműködésével valósítottak meg. 

A leghősiesebbek a focisták voltak. 10 csapat nevezett az idén, első helyezett a „Másnaposok” csapata lett, második a dr. boldizsár Szabolcs 
által vezetett „Herceghalmi Állatorvosok” csapata, harmadik helyen a „Dream Team” álom-csapat végzett.

Köszönjük Herceghalom Község Önkormányzatának a rendezvény anyagi támogatását. És végezetül mindenkinek, akik „láthatatla
nul” a háttérben serénykedett egész nap.

Majális Herceghalomban 2012
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ÖnkorMánYZATI Hírek

Az önkormányzat 2011. évi
költségvetésének módosítása
A legutóbbi módosítás óta olyan események 
történtek, amelyek indokolttá teszik a 2011. 
évi költségvetés módosítását. Mind a bevéte-
li, mind a kiadási főösszeg 56 749 ezer forint-
tal emelkedik. A bevételi oldalon a nagyobb 
arányú iparűzési adó és idegenforgalmi adó 
befizetés következtében történt növekedés. 
Szinte minden szakfeladat személyi juttatá-
sai, valamint a járulékok előirányzata, a bér-
kompenzáció és annak járulékai csökkentek. 
A szociális feladatok előirányzatát az önkor-
mányzat növelte a ténylegesen kifizetett és 
a megigényelt állami támogatás különböze-
tével.
A Képviselőtestület a költségvetés módo-
sítására tett határozati javaslatot 5 igen és 1 
nem szavazattal elfogadta.

Az önkormányzat 2011. évi
zárszámadásának beterjesztése
Az önkormányzat 2011. évi költségvetése 
683 592 000 forint költségvetési bevétellel, 
477 339 000 forint költségvetési kiadással és 
201 292 000 forint helyesbített pénzmarad-
vánnyal teljesült. A bevételi előirányzat terv-
szerűen teljesült, úgyszintén a kiadás terve-
zett és megvalósult előirányzat is teljesült. 
Ezt a takarékos gazdálkodás tette lehetővé. 
A mérlegből kiderül, hogy mennyi az önkor-
mányzat követelés állománya, melynek tete-
mes részét az adóhátralékok teszik ki. 
A vita során erdei lászló képviselő indítvá-
nyozta, hogy a bizottsági üléseken és a testü-
leti üléseken a jegyzőkönyv szóról szóra az 
elhangzottakkal azonos módon készüljön.
Dr. Szmodis Jenő jegyző válaszában el-
mondta, hogy a bizottsági üléseken nincs 
akadálya a hangfelvétel készítésének, de a 
jegyzőkönyv az önkormányzat SZMSZének 
megfelelően egy „eredmény jegyzőkönyv”, 
amely az előterjesztésekkel kapcsolatban az 
azokkal szorosan összefüggő elhangzottakat 
tartalmazza. A hangfelvétel rendelkezésre áll 
minden esetben. 
Hunya krisztina képviselő jelezte, hogy 
ő személy szerint nem kap jegyzőkönyvet. 
Amikor módja nyílik egy jegyzőkönyvet 
megtekinteni, azt tapasztalja, hogy abban tel-
jesen más jelenik meg, mint ami a valóság-
ban elhangzott.
Dr. Mosolygó Sára hozzátette, hogy Her-
ceghalomban az érdemi munka a bizottsá-
gokban folyik, nem a testületi üléseken, ezért 

Tájékoztató a Képviselő-testület április 24-i üléséről

fontos volna a bizottsági jegyzőkönyvek pon-
tos vezetése és szétküldése a képviselőknek.
Erdősi László polgármester hozzátette, hogy 
a bizottsági elnökök akaratától függ az ülé-
sek jegyzőkönyvének szétküldése.
Makay István hozzászólásában elmondta, 
hogy szerinte mindenki minden jegyzőköny-
vet megkap.
erdei lászló hozzászólásában jelezte, hogy 
a hiányosságok miatt a jegyzőkönyvet a tes-
tületi ülés napján hagyta jóvá.
Dr. Kovács Judit elmondta, hogy minden 
jegyzőkönyv megtalálható, a bizottsági ülé-
sekről nem készül hangfelvétel.
Dr. Szmodis Jenő jegyző jelezte, hogy sa-
ját hatáskörben elrendeli hangfelvétel készí-
tésének biztosítását a bizottsági ülésekről. 
Elmondta továbbá, hogy a bizottsági jegy-
zőkönyvek esetén azt a gyakorlatot célsze-
rű követni, hogy a legfontosabb kérdésekben 
történt (például a költségvetéssel összefüg-
gő) hozzászólások esetén, valamint akkor, 
amikor ezt a bizottság tagja előzetesen külön 
kéri, a rögzítés szó szerinti legyen. Minden 
más esetben – többek között a működőképes-
ség biztosítása érdekében – az eddigi jegyző-
könyvezési gyakorlat követése célszerű.
A napirendi pont zárásaként a képviselőtes-
tület a beterjesztett zárszámadást elfogadta.

A polgármesteri hivatal adóztatásról 
szóló beszámolója
Herceghalom Polgármesteri Hivatala he-
lyi iparűzési, gépjármű, és idegenforgal-
mi adókat szed be. Az iparűzési adó mértéke 
(2006. január 1. óta) 2 %, az adómentes határ 
2,5 millió forint. 2011. december 31-ig ösz-
szesen 261 353 000 Ft bevétele származott a 
hivatalnak ebből az adónemből. A gépjármű 
adó 100 %a helyben marad. Ebből az adó-
nemből 35 663 000 Ft bevétel származott. Az 
idegenforgalmi adó 2009. november 1től ke-
rült bevezetésre. 2011-ben 11 556 000 Forint 
volt a bevétel.
A Képviselőtestület a beszámolót elfogadta.

szabályozási tervmódosítás a 
Harsona-Print Kft. kérelme alapján
A januári képviselőtestületi ülésen határo-
zat született arról, hogy a testület támogat-
ja a Harsona-print Kft. terület átsorolási ké-
relmét. Az egyetlen feltétel az volt, hogy ké-
szüljön el a település központ kialakítására 
vonatkozó terv. Az eljárási rend megkíván-
ja azonban azt, hogy a helyi Képviselőtes-

tületnek határozatot kell hozni arról, hogy 
a település-szerkezeti tervet módosítani kí-
vánja. Jegyző úr tájékoztatást adott arról, 
hogy a határozat tartalmazza azt a feltételt 
is, hogy a módosításra csak a településren-
dezési szerződésben foglalt feltételek telje-
sülése esetén kerül sor. A kérelmet és a ha-
tározati javaslatot a Képviselőtestület meg-
szavazta. Így a Harsona Kft. tulajdonában 
lévő területek, melyek a szennyvíztelep mel-
lett találhatók a „Vt” besorolású övezetből 
„Gksz” övezetbe történő átsorolását feltéte-
lesen helybenhagyta.

A 6. óvodai csoport beindítása
Az előterjesztést mindkét bizottság megtár-
gyalta. Számos érv és ellenért hangzott el az 
előterjesztéssel kapcsolatban. Végül a Pénz-
ügyi és Településfejlesztési Bizottság 5 igen 
szavazattal javasolta a Képviselőtestület-
nek a 6. óvodai csoport beindításának jóvá-
hagyását.
A határozat szerint az óvodai férőhelyek szá-
mát 150 főre bővíti az önkormányzat, és fel-
hatalmazza Varga Tóth csaba intézmény-
vezetőt 2 óvodapedagógus, 1 fő dada állás-
hely megpályáztatására. Dr. Szmodis Jenő 
jegyző az intézmény alapító okiratát módo-
sítja. A költségekre 2012. évben 5,5 millió 
forintot biztosít a Képviselőtestület az álta-
lános tartalékkeret terhére.
A Képviselőtestület a határozatot egyhangú-
an megszavazta.

Időszerű tennivalók az önkormányzat 
zöldfelületein
2011ben a Gesztenyés úti park és a Liget 
utcai park karbantartását és fűnyírási mun-
káit az önkormányzat alkalmazottai végez-
ték el. Az Abacus Hotellel kötött megálla-
podás alapján a Liget utcai park gondozása 
a hotel feladata. Viszont az önkormányzati 
területek kaszálását, amely kb. 2500 m2 te-
rület, továbbra is az saját erőből végzi el az 
önkormányzat. Ha a kaszálások gyakorisá-
gát növelni kell, akkor herceghalomi vállal-
kozó alkalmazását helyezte kilátásba az ön-
kormányzat.
Vas károly felvetése kapcsán a további – 
szilárd burkolatú – közterületek karbantar-
tására külön tervet kell készíteni, amely az 
utak karbantartását is jelenti. Ennek előké-
szítésére a Képviselőtestület felkérte a hiva-
tal munkatársát, Pál gábort.
A Képviselőtestület a határozatot elfogadta.

Erdősi László polgármester az ülés megnyitását követően megállapította, hogy a képviselők egy kivétellel jelen vannak (Csizmadia 
Zsuzsa alpolgármester előre jelezte, hogy később tud csak csatlakozni az üléshez), így a határozatképességhez szükséges létszám meg
van. A testület a napirendi pontokat megszavazta, többen jelezték, hogy az egyebek napirendi pontban szót kérnek.
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A móricz-ligeti játszótér
bővítése és felújítása
A Képviselőtestület ciklusprogramjában a 
játszótér felújítására összesen 21 millió forin-
tot irányoztak elő három éves ütemezésben. 
Az előterjesztés szerint egy eseti bizottság 
alakulna a döntések előkészítésére. Az elő-
terjesztéshez képest Polgármester úr a Kép-
viselőtestület felé előterjesztett egy módosí-
tó indítványt, mely szerint a játszótér felújí-
tásával kapcsolatos eseti bizottság tagjainak 
javasolják: Erdősi László polgármestert, Pál 
gábor műszaki ügyintézőt, Vas károly bi-
zottsági külsős tagot, dr. Petrikné gál csil
lát és becze Zsoltot.
A Képviselőtestület a javaslatot elfogadta és 
a jelölteket megszavazta.
Ezt követően e napirendi ponthoz tartozóan 
a Képviselőtestület megszavazta a játszótér 
felújításához 7 millió forint biztosítását a fel-
halmozási tartalékkeret terhére.

A Gesztenyés úti járdaépítésre érke-
zett ajánlatok megvitatása
A járda felújításával kapcsolatban már az áp-
rilisi lapban olvasható volt tájékoztatás. Há-
rom ajánlat érkezett a hiányzó szakasz felújí-
tására. Az ajánlatok csak nagyon kis mérték-
ben térnek el egymástól. erdei lászló javas-
lata az volt, hogy a legkedvezőbb árat tartal-
mazó ajánlatot fogadja el a testület. Hunya 
krisztina javasolta, hogy helyi vállalkozók-
tól kérjen be ajánlatot az önkormányzat, és 
ha az kedvezőbb – amelyre van remény – ak-
kor azt fogadja el a testület. A Képviselőtes-
tület azt a határozatot hagyta jóvá, hogy Pál 
gábor keresse meg a helyi vállalkozókat és 
kérjen ajánlatokat a munka elvégzésére. 
A Képviselőtestület ezt elfogadta.

A telekadó rendelet módosítása
A helyi telekadó rendelet módosítására egy 
törvényi változás miatt van szükség. A tör-
vény a mentességek és kedvezmények tekin-
tetében változott. Ezt a helyi rendeleteknek 
is követni kell, ezért vált szükségessé a mó-
dosítás.
A Képviselőtestület a telekadó rendelet mó-
dosítását elfogadta.

A köztisztasági rendelet módosítása
A Parlament 2000. évi XLIII. törvény több-
szöri módosításának következményeként a 
helyi köztisztaságról szóló rendeletet is mó-
dosítani kell. 2012. május 1től a rendelet az 
alábbiak szerint módosul:
80 literes edény esetén:
245 forintról 262 forintra
110-120 literes edény esetén:
357 forintról 382 forintra
240 literes edény esetén:
695 forintról 743 forintra 

emelkedik a tárolóedények ürítési díja alkal-
manként.

A környezetbarát zsák ára 270 forintról 288 
forintra módosul.
A helyi rendelet módosítását a Képviselőtes-
tület elfogadta.

Ezt követően került sor az egyebek napiren
di pontban történő felszólalások meghallga-
tására és vitájára.
Az első kérdést az óvoda pormentesítésével 
kapcsolatban tette fel Dr. Mosolygó Sára 
képviselő. Az intézkedésekkel és a határidő-
vel kapcsolatban Erdősi László elmondta, 
hogy az ügy megoldása folyamatban van, fü-
vesítés a közeljövőben várható. 

Dr. Mosolygó Sára további kérdéseket inté-
zett a Polgármester úrhoz.
Elsőnek arra kért választ, hogy az ő utasítása 
alapján nézi át, ellenőrzi és hagyja jóvá a Hír-
mondót az Alpolgármester Asszony? Jelez-
te, hogy olyan nyilatkozat birtokában kérde-
zi ezt, ami az Alpolgármester Asszony ilyen 
jellegű tevékenységére utal. 
Polgármester Úr válaszában elmondta, hogy 
nincs tudomása arról, hogy a Hírmondót cen-
zúrázza az Alpolgármester Asszony, ő erre 
utasítást nem adott.

A következő kérdés arra vonatkozott, hogy 
lehetséges-e hogy a herceghalom.hu-ra vég-
ződő dolgozói, intézményi emailekből az 
Alpolgármester Asszony másolatot kap? 
Válaszában a Polgármester Úr és a Jegyző Úr 
jelezték, hogy nincs tudomásuk arról, hogy 
bárki a hivatalban az emailekről másolatot 
kapna. Dr. Szmodis Jenő kérte a képviselő 
asszony bizonyítékainak feltárását, és ameny-
nyiben valóban fennáll egy ilyen visszaélés, 
a megfelelő lépéseket meg fogja tenni. 

A Képviselő Asszony a továbbiakban kérte, 
hogy a Polgármester Úr vizsgálja meg a KEK 
melletti emlékhely ügyét. Vizsgálata eredmé-
nyéről őt írásban tájékoztassa. Milyen meg-
keresés alapján, ki hozott döntéseket az ügy-
ben, pontosan ki a felelős azért, amiért a Pol-
gármester Úr tudta nélkül került megvalósí-
tásra az emlékhely? Kinek a döntése alapján 
és miért utasította Izsák Irén választott kép-
viselőt az eredeti állapot helyreállítására? Vá-
laszában arra is térjen ki, hogy miként kíván-
ja elkerülni a kegyeletsértést a kialakult hely-
zetben. Megkérdezte, hogy nem a testület ha-
tásköre lenne-e dönteni az emlékhely sorsá-
ról? Felháborodásának adott hangot a polgár-
mester minősíthetetlen hangnemű kirohanása 
ellen Izsák Irénnel szemben, a vele szembe-
ni polgármesteri szankciók nélkülözik a tisz-
teletet, méltatlanok.

Polgármester Úr válaszában elmondta, hogy 
ő az ügyet az özveggyel megbeszélte, jelez-
te a tévedés tényét és megállapodtak abban, 
hogy egy másik helyen kerül felállításra az 
emlékhely. Az özvegy ebben partner volt. 

A felszólaló következő kérdése arra vonat-
kozott, hogy Polgármester Úr vizsgálja meg 
az ún. Facebook ügyet és az eredményéről őt 
írásban tájékoztassa. Előadta, hogy már ko-
rábban informálisan is jelezte mind a Jegyző 
Úr, mind a Polgármester Úr felé, hogy az Al-
polgármester Asszony jogkörét átlépve több 
alkalommal önkényesen intézkedik. A vonat-
kozó jogszabályok szerint nincsen semmi-
lyen döntéshozatali jogköre. Sajnos az ígé-
retek ellenére az ügyben előrelépés nem tör-
tént. Kéri annak kivizsgálását, hogy mi tör-
tént, mi az eset megítélése, milyen lépéseket 
történtek a hasonló ügyek elkerülésére. 

Kérdés hangzott el azzal kapcsolatban, hogy 
Markovics Éva a testületnek címzett levele 
mikor kerül a Képviselőtestület tagjaihoz? 
Polgármester Úr válaszában elmondta, hogy 
a következő testületi ülésre be fogja terjesz-
teni a levelet.

A továbbiakban a Herceghalomi Hírmondó-
val kapcsolatban merült fel az a probléma, 
hogy hiányzik az arányos, kiegyensúlyozott 
tájékoztatás. 

Ezt követően Hunya krisztina felvetette, 
hogy a Ligetutcai játszótérre is kellene tele-
píteni egy kerékpártárolót.

Jelezte továbbá, hogy a felszólítás ellenére 
többen is összedrótozva tették ki a lombokat, 
amely hátráltatta azok bedarálását. 
Kérte, hogy a Hírmondóban jelenjen meg ez-
zel kapcsolatban egy híranyag.

Szóvá tette, hogy az újságban rendszeresen 
olyan fotók jelennek meg, amelyeken Ő és 
Dr. Mosolygó Sára nem látszanak, pedig 
minden rendezvényen megjelennek.
Ezt követően erdei lászló kért szót és jelez-
te, hogy neki eszébe nem jutna azt reklamál-
ni, hogy nem szerepel a fotókon. Róla min-
denki tudja, hogy jelen van, ha segíteni kell, 
ha adakozni kell. Jelezte, hogy előfordult az 
is, hogy kimaradt, pedig majdnem mindenkit 
felsorolt a cikk, de ezt a szerkesztővel meg-
beszélte és a problémát nem hozta a testület 
elé.
Több hozzászólás nem lévén Erdősi László 
polgármester a testületi ülést bezárta.

Az ülésen készült forgatókönyv
és a hangfelvétel alapján 

Szabó György
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dr. Mosolygó Sára képviselő asszony részére
Herceghalom, 

Tisztelt Képviselő Asszony!
A Képviselőtestület 2012. április 24i ülésén elhangzott kérdései-
re válaszolva az alábbiakról tájékoztatom:
Az Ön által „facebook ügyként” említett eset kapcsán tájékozód-
tam az intézményvezetőnél, illetve az óvodavezetőnél, akik arról 
tájékoztattak, hogy az Óvodavezető és az Alpolgármester Asszony 
között magánbeszélgetésre került sor, amelyet az óvodavezető a 
maga részéről lezártnak tekint. Tájékoztatom, hogy Ötv. 19.§ (2) 
a.) pontja értelmében ez az ügy nem minősül önkormányzati ügy-
nek, és így írásbeli válaszadási kötelezettség sem terhel. A félreér-
tések elkerülése végett azonban a tájékoztatást szükségesnek lát-
tam megadni.

A Hivatal levelező rendszerével kapcsolatban tájékoztatom, hogy 
annak működtetése a szolgáltató Localinfo Kft. által az adatvédel-
mi szabályoknak megfelelően kell, hogy történjen. Az adatvédel-
mi szabályok megsértésére vonatkozóan érdemi információ nem 
merült fel. Az adatok védelméért és megfelelő kezeléséért a szol-
gáltató szerződése és a hatályos jogszabályok alapján felelősség-
gel tartozik. 

A Herceghalomi Hírmondó működésével kapcsolatban tájékozta-
tom, hogy utasításadási joga az Önkormányzat vezetésének a cik-
keket és beszámolókat illetően nincs, azonban a közérdekű közle-
mények közzétételére felhívhatja a szerkesztőt. Minden érintett-
nek joga van ahhoz, hogy megszólalásait pontosan adja vissza a 
helyi sajtó, és erre vonatkozóan megkeresést intézhet a szerkesztő-
höz, akinek jogi és szakmai kötelessége a pontosítás tartalmát kel-
lő gondossággal ellenőrizni.

A községünk emlékhelye mellett elhelyezett pad ügyében az öz-
veggyel a kapcsolatot felvettem, és a kegyeleti szempontok szem 
előtt tartása mellett, határidő kitűzése nélkül felkértem a pad olyan 
területre való áthelyezésére, amelynek igénybe vételéhez önkor-
mányzati hozzájárulás nem szükséges. Az elhunytak hozzátartozó-
ja kérésemet méltányolta és tudomásul vette, egyúttal ígéretet tett 
megfelelő helyen történő felállítására.

Herceghalom, 2012. április 27.

Üdvözlettel: 
Erdősi László polgármester

Április 24én a képviselői fogadóóránkon kb. 25 herceghalomi lakos 
tisztelt meg bennünket jelenlétével, ahol egy asztal köré ülve, jó han-
gulatban az alábbi ügyekben kértek minket, hogy közvetítsünk a Kép-
viselőtestület illetve a Polgármesteri Hivatal felé.
A fórumon jelenlétével megtisztelt bennünket Erdősi László polgár-
mester, csizmadia Zsuzsa alpolgármester és erdei lászló képvise-
lő. Az este folyamán szóba került felvetések felsorolásszerűen:
Többen elmondták, szép Herceghalom új honlapja, de vannak hiá-
nyosságai.
Közbiztonsággal nincs megelégedve a lakosság, polgárőrség felállítá-
sát szorgalmazták.
Évek óta fennálló közlekedési problémák Móric-ligeten – ami több-
ször visszatérő téma volt az este folyamán –, a megoldásra időpontot 
kér a lakosság.
Gyorshajtás problémája a községben, a sebességcsökkentés lehetősé-
geit kellene szakemberrel felméretni.
Herceghalomról kivezető utaknál a közeli városokat megjelenítő, irá-
nyító táblák elhelyezése.
Orvosi ellátások (felnőtt és gyermek háziorvosi) helyzete, rendelési 
idő problémák, gyógyszertár nyitva tartása.
Móric-ligeti új játszótér körüli kérdések.
Az oktatási intézmények államosításától sokan tartanak, mi lesz ez-
után, lesz-e az iskolában csoportbontás az idegen nyelv és matemati-
ka oktatásban, mi lesz a kötelező feladatokon túli oktatással?
Iskolában két első osztály indításának lehetősége, korrekt tájékozta-
tást kérnek e témában az érintett szülők.
Tornacsarnok foglaltsága, helyi programoknak nem jut hely.
Kutyaürülék „begyűjtésének” problémája, kelle kutyafuttató?
Szemetesek telepítése faluszerte.
„Zsákutca” közlekedési jelzőtáblát és közvilágítást kérnek a közök-
ben  és zsákutcákban lakók.
Tűzgyújtási rendelet módosítását kéri a lakosság, több nap legyen en-
gedélyezve, illetve szabályozni kellene, hogy mit tüzelhetnek télen a 
kályhákban. Bűz és füst van a faluban.
Vasútállomás előtt sebességkorlátozás lehetősége, a vasúti átjáró kö-
rüli gyalogutak, átjárók felülvizsgálata.
Vitalis parki játszótér fenntartási költsége részben/egészben közfel-
adat-e?
Ezeket a témákat, melyek legtöbbjét a Képviselő Testület elé tártunk 
már – mindeddig eredménytelenül – ismételten kérjük napirendre 
venni és reményeink szerint a lakossággal összefogva eredményeket 
tudunk elérni a megvalósítás terén.
Köszönjük mindazoknak, akik véleményükkel megtiszteltek bennün-
ket. Köszönjük Tánczos Fanninak, a „Boribon Kuckó” vezetőjének, 
hogy a megbeszélés alatt lefoglalta gyermekeinket! 
Igyekszünk a jövőben is szervezni hasonló, kötetlen jellegű estéket, 
ahol lehetőségünk nyílik arra, hogy megbeszéljük Herceghalom aktu-
ális teendőit. 

Hunya Krisztina és Dr. Mosolygó Sára
képviselők

Polgármesteri válasz 
dr. Mosolygó Sára képviselő asszonynak 
a testületi ülésen felvetett kérdéseire

Képviselői fogadóóra Móric-ligeten

MegHíVó
A labdarózsa kórus egyesület tisztelettel hívja
és szeretettel várja Herceghalom Község minden

zeneszerető lakóját, kedves ismerőseiket
és családtagjaikat

2012. június 10én vasárnap 16.00 órakor
a tornacsarnokba, ahol a hagyományos tavaszi 

KÓRUSTALÁLKOZÓ 
megrendezésére kerül sor.
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860 km-es viharos, esős útviszonyok kö
zepette április 12én reggel megérkezett 
a Mehrstetteni küldöttség községünkbe 
Rudolf Ott polgármester vezetésével.

Elsődleges céljuk azoknak az adományoknak 
az eljuttatása volt, melyeket a mehrstetteni la-
kosok gyűjtöttek a Herceghalomiak részére. 
A küldöttség tagjaként eljött klaus Stephani 
a Mehrstetteni Partnerkapcsolati Egyesület 
elnöke, uli knaeuer iskolaigazgató és neje, 
Werner Wollwinder egyesületi tag és neje, 
valamint bernhard reich egyesületi tag. 
Kihasználva az ittlétet sor került partnerkap-
csolati tanácskozásokra is. Közösen kipakol-
tuk a csomagokat, majd irány a szálláshely. 
Rövid pihenő és ebéd után, az iskola negye-
dik osztályában egy német órán vettek részt 
a küldöttek, ami a mehrstetteni iskolaigazga-
tó elmondása szerint igen színvonalas volt. 
Ezt követően az iskola könyvtárában egy 
munkamegbeszélésen vett részt a két iskola 
igazgatója és a küldöttek. Az egyeztetésen si-
került a herceghalomi és mehrstetteni isko-
lák együttműködési tervének alapjait lerak-
ni. Két fontosabb megállapodás történt, egy-
részt az alsó tagozatosok, a modern technika 
kihasználásával (email, Skype, Facebook, 
eTwinning), napi kapcsolat kialakítását ter-
vezik Mehrstetten és Herceghalom között. 
Másrészt a felső tagozatnak rudolf ott pol-
gármester segítségével, egy ÖKO-pályázat 
keretében – melynek költségeit a német ál-
lam fedezi – lehetősége lesz kiutazni a szün-
időkben Mehrstettenbe.
A küldöttség és a partnerkapcsolatban tevé-
kenykedők második munkamegbeszélése 15 

A Hírmondó áprilisi számában bővebb írás 
jelent meg a mehrstetteni ruhagyűjtéssel kap
csolatban. A beharangozó szerint április 14–
15-én került sor az adományok szétosztásá-
ra. Mindkét napon reggel 9.00 órától 14.00 
óráig válogathattak a ruhák között az érdek-
lődők. Külön köszönet azoknak, akik segéd-
keztek a csomagok kibontásában és kiraká-
sában. Az adomány szétosztása mindkét na-
pon zökkenőmentesen mindenki legnagyobb 
megelégedésével zajlott le. 

Az akcióról a német lapok is beszámoltak. Az 
Alb Bote c. helyi lapban megjelent írás közlé-
sével információt kaphatunk arról, hogy test-
vérközségünk mekkora szeretettel és meny-
nyire komolyan végzi ezt a tevékenységet.

500 csomaggal úton...
Rekorderedményt hozott a 14. segélyakció: 
Mehrstetten adománya a partner község-
nek, Herceghalomnak. Mehrstetten össze-
sen 500 kartondoboz használt ruhát szál-
lított kisbusszal és utánfutóval 860 km-re, 
a Budapest közelében fekvő partner község 
Herceghalom számára.
A község (Mehrstetten) és a Mehrstetteni 
Partneregyesület részéről szervezett se-
gélyakció felülmúlta a szervezők minden 
várakozását: Mehrstetten és környékéről 
beszállított mennyiség eddig 350 karton-
doboz volt. 
A gyűjtés eredménye mintegy 14 órai autóút 
után érkezett Herceghalomra. A nem kevés 
fáradságot igénylő háromnapos út részt-
vevői, többek között: Rudolf Ott polgár-
mester, Uli Knaeuer iskolaigazgató, Klaus 
Stephani egyesületi elnök. A Budapesttől 
27 km-re fekvő falu (Herceghalom) nagy 

Mehrstetteni delegáció Herceghalomban

Mehrstetteni
ruhaakcióról

órakor kezdődött a Polgármesteri Hivatalban. 
Az ülésre meghívást kaptak Herceghalom 
Képviselőtestületének tagjai és a Német Ki-
sebbségi Önkormányzat.
Téma: Herceghalom és Mehrstetten telepü-
lések kapcsolatának jövője. A sikeres meg-
beszélés itt is a jövő alapjainak lerakásával 
végződött. A nap ezzel még nem ért véget, 
ugyanis 19 órától kötetlen beszélgetésen vett 
részt a német delegáció a herceghalomi civil 
szervezetekkel. A remek hangulatú est folya-
mán adták át a vendégeinknek a civil szerve-
zetek a bemutatkozó leveleiket és a fotóikat. 
A cél a két község civil szervezeteinek tema-
tikus összeismertetése.
rudolf ott polgármester úrnak tavaly ok-
tóberben egy Feszty Körkép nyomatot vit-
tünk ajándékba. Annyira megtetszett neki, 
hogy kifejezte kívánságát ennek megtekin-
tésére. czinege Marika és csizmadia Zsu
zsa alpolgármester asszony szervezésében 
másnap, április 13-án herceghalomi lakosok 
és a német delegáció autóbusz kiránduláson 
vett részt, melynek célja Ópusztaszeri Nem-
zeti Park, a Feszty Körkép és Szeged belvá-
rosának megtekintése. Csodálatos, élmény 
dús napban lehetett részünk. Külön köszö-
net czinege Marika öccsének, Marjanucz 
lászló tanszékvezető egyetemi tanár úrnak, 
aki egy rendkívüli élvezetes előadást tartott 
magyar és német nyelven a nemzeti park-
ban. rudolf ott polgármester tetszését kife-
jezte amiatt, hogy együtt volt a falu apra-
ja, nagyja. A vendégek remekül érezték ma-
gukat, amihez nagy valószínűséggel a Nagy-
kőrösi Halászcsárdában elfogyasztott finom 
ebéd is hozzájárult.

Az előzetes beharangozásnak megfelelő-
en április 14-én szombaton megkezdtük a 
Mehrstettenből érkezett csomagok bontását 
és szétosztását. Röviddel tíz óra előtt meg-
érkezett rudolf ott polgármester és klaus 
Stephani a Mehrstetteni Partnerkapcsolatok 
Elnöke. Fotókat csináltak és beszédbe ele-
gyedtek az emberekkel.
10 órakor a könyvtárban, még egy utolsó 
összegző beszélgetést folytatott a delegáció 
a civilekkel és a Német Kisebbségi Önkor-
mányzattal.
12 órakor már hagyományosan a Labdaró-
zsa Kórus ebéddel várta vendégeinket az is-
kola ebédlőjében. Az ebéd nagyon finom 
volt és igaz a mondás, „úgy ettük, mint ka-
csa a nokedlit”.
15 órakor eljött a búcsúzás pillanata is. A 
Mehrstetteniek előtt ismét 860 km út állt, re-
mélhetőleg normális útviszonyok mellett.
Még egyszer mindent megköszönve jó utat 
kívántunk, átadtuk az útravalót és elbúcsúz-
tunk tőlük.
A következő találkozás Mehrstettennel júli-
us 26–29. között lesz. A Mehrstetteni Sport-
hetekre meghívást kapott a herceghalomi fo-
cicsapat, és ha minden a terv szerint alakul 
majd, egy iskolai küldöttség is megy velük 
tapasztalat cserére.

Danke Mehrstetten!

Köszönjük Mehrstetten!

Galai Katalin
a Partnerkapcsolatok Baráti Kör elnöke

örömmel fogadta az adományt. Erdősi 
László polgármester és Csizmadia Zsuzsa 
alpolgármester asszony köszönetüket fe-
jezték ki a Mehrstettenieknek. Az adomány 
mintegy 300 családnak lett szétosztva.

A mehrstetten-i delegáció a kétnapos tar-
tózkodás alatt intenzív beszélgetést folyta-
tott Herceghalom képviselőivel a partner 
kapcsolatok, a személyes kontaktusok, az 
iskolák és a civil egyesületek kapcsolatá-
nak jövőbeli szervezéséről.
A 2012. július 26–29-e között rendezen-
dő Mehrstetteni Sporthetek alkalmából a 
herceghalomi labdarúgó csapat látogat 
barátságos mérkőzésre Mehrstettenbe.
A herceghalomi Hobby és Művészeti Kiál-
lítás alkalmából pedig mehrstetteni művé-
szek, kézművesek látogatnak el 2012. szep-
tember 21–23 között Herceghalomra és 
vesznek részt az eseményen.”

„Segélyakció – Ruhaadományozás Mehrstetteniektől
Magyarországnak
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Ikonok a Herceghalomi Könyvtárban

Nagysikerű művészettörténeti előadásnak lehettünk hallgatói áprilisban a Herceghalomi Községi 
Könyvtárban. Illusztris vendégek (Prokopp Mária művészettörténész, egyetemi tanár, Deseő Csaba 
hegedűművész) jelenlétében az ikonográfiáról tartott előadást Vollnhoffer Mária az ikonfestészet elkö-
telezett művelője. Vetített képes előadása betekintést nyújtott a képzőművészet – sokak számára – ke-
vésbé ismert ágába. 

Az ikon görög eredetű szó, jelentése „kép“, „képmás“. Ikonokon elsősorban a keleti egyházak szentké-
peit értjük, különösen az ortodox egyház és az abból kivált és Rómával egyesült, bizánci rítusú görög 
katolikus egyház liturgikus képeit. Ezek a képek általában meg vannak szentelve és a keleti egyházak te-
ológiájában, valamint spiritualitásában rend kívüli szerepet játszanak. Az ikonok célja Isten és szentjei 
tiszteletének tudatosítása, valamint az ábrázolt személy és a szentkép előtt imádkozó személy közötti 
kapcsolatteremtés, így tehát átvitten a vallásos szemlélődő és Isten közötti kapcsolat megteremtése. Az 
ikonokat ennek megfelelően a keleti egyházakban nem tartják sem műtárgynak, sem dekorációnak.

Vollnhoffer Mária előadását követően megnyitotta az „Ikonok és kövek üzenete” című kiállítását, me-
lyet május végéig láthatnak az érdeklődők. Bizonyára számosan ellátogattak már kirándulásaik során görögkeleti, ortodox templomokba, ahol 
találkozhattak ikonokkal. Magyarországon is van jó néhány. Lenyűgözően gazdagon aranyozott, szín gaz dag képek előtt csodálattal álltunk. 

Hasonló élményben lehet része azoknak, akik megnézik a kiállítást a könyvtárban. Az élmény akkor is felemelő, ha most nem templomi körül-
mények között állították ki a képeket. A festett kövek a művésznő elhivatottságáról árulkodnak. A hatás nem leírható, el kell menni és meg kell 
nézni a kiállítást!

A program végén egy nem várt művészettörténeti órában volt részünk, ugyanis miközben Polgármester úr megköszönte Vollnhoffer Mária 
előadását, az első sorban ülő Prokopp Máriához fordulva megkérdezte, volnae hozzátenni valója az egyébként minden tekintetben kielégítő 
előadáshoz. Ezután következett egy bő fél órás művészettörténeti előadás, amely után mindenki számára világossá vált, hogy volna még mit 
megismerni az egyetemes művészet világából. Megengedve magamnak némi személyeskedést, egyetlen hiányérzetem volt csak ezután: azt saj-
náltam, hogy Deseő Csaba nem hozta el a hegedűjét.

Szabó György

Civil fórum Budakeszin

Az új Civil törvény az állampolgárok aktivitására épülő civil szervezetek működési környezetét határozza meg. 

2012. április 24én az Erkel Ferenc Művelődési Központban dr. latorcai csaba, a Közigazgatási és Igazságügyi Minisztérium nemzetiségi és 
civil társadalmi kapcsolatokért felelős helyettes államtitkára, előadást tartott az egyesülés jogról, a közhasznúsági jogállásról és a civil szerve-
zetek működéséről szóló törvény változásairól.  

Valószínű, hogy sokan ismerik már az egyesülési jogról, a közhasznú jogállásról, valamint a civil szervezetek működéséről és támogatásáról 
(Civil tv.) szóló a 2011. évi CLXXV. törvény változásait, továbbá a civil szervezetek gazdálkodása, az adománygyűjtés és a közhasznúság 
egyes kérdéseiről (Civil R.) szóló 350/2011. (XII. 30.) Korm. rendelet és a civil szervezetek bírósági nyilvántartásáról és az ezzel összefüggő 
eljárási szabályokról (Nytv.) szóló 2011. évi CLXXXI. törvény változásait. 

Ha a herceghalmi civil szervezetek vezetői, gazdasági irányítói és más érdeklődők szeretnék megismerni az új szervezeti formákat, a közhasz-
núság feltételrendszerét, szeretnék megismerni a Civil Információs Centrumok munkáját, a Nemzeti Együttműködési Alap tevékenységét, az 
új kollégiumokat, amelyekhez a pályázatokat lehet benyújtani, meghallgathatják a fórumon elhangzottakat

2012. május 24én csütörtökön 17.30 órai kezdettel a kulturális egyházi központban.

Ez alkalommal az előadás hanganyagát, kiegészítve a helyszínen elhangzott információkkal tudják meghallgatni az érdeklődők. Amennyiben 
maradnak nyitott kérdések, lehetőség lesz meghívni dr. latorcai csabát, a törvénymódosítás egyik alkotóját.

Szabó György

A Herceghalmi Civil Akadémia következő rendezvénye

A rendezvény 2011. május 17én (csütörtökön) 16 órakor lesz
a Kulturális Egyházi Központban. 

Vendégünk dr. Hoff mann rózsa,
Nemzeti Erőforrás Minisztérium oktatásért felelős államtitkára.

Az előadás témája: a köznevelési törvény aktuális kérdései.
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Hírek HercegHAloMból, ProgrAMAJánló

Szirénaszó az óvoda
környékén

Itt a tavasz! Megélénkül az élet az úton, a 
kertben, a lakások környékén.
Nem feledkezhetünk meg a téli bezártságból 
kiszabaduló közlekedőkről. Több az autó, 
motor, kerékpáros az utakon. Jó felfrissíteni 
indulás előtt a KRESZ tudásunkat.

Ezt tették azok a szülők és gyermekek, akik 
április 21-én délután ellátogattak óvodánkba.
Adósságunkat törlesztettük azzal, hogy a 
Rendőrséggel karöltve megszerveztük gyer-
mekeinknek a közlekedési napot.
Parkolónkba mentő, tűzoltó és rendőrautók 
„költöztek”. Bójákból útkereszteződést vará-
zsoltak a szervezők, ahol cseh István rendőr 
bácsi irányította a forgalmat. Gyermekeink 
ügyesen tájékozódtak, felismerték a rendőri 
karjelzéseket.

A nap fénypontja azonban az autók kipróbá-
lása volt. Minden gyermek beülhetett az au-
tókba, „vezethette” azokat. Pénzes laci és 
Fehér ricsi bácsi türelmesen rótta a köröket 
az utasokkal a parkolóban. A mentőt és tűzol-
tó autót is érdeklődéssel „mustrálták” a részt 
vevők, a „tűzoltásban” a gyermekek többsé-
ge aktívan vett részt. 
Nem feledkeztünk meg a Föld Világnapjá
ról sem.  A Szülői Közösség szervezésében 
ismét fát ültettünk óvodánk udvarán a gyer-
mekek segítségével.
Köszönjük a Rendőrség és Szülők segítsé
gét, hogy ismét élményben gazdag, aktív 
délutánt biztosíthattunk gyermekeink szá
mára!

Márkusné Vörös Ibolya
óvodavezető

Gyermeknap 2012

Herceghalom Község Önkormányzata sze-
retettel meghívja településünk apraját és 
nagyját

2012. május 27én vasárnap 
rendezendő Gyermeknapra,
a herceghalomi sportpályára

és környékére.

Ízelítő a programból: 
10–18 óráig:
• mézeskalács ugráló vár kicsiknek
• mászófalas, nagy csúszdás ugráló vár
 nagyoknak
• lapátkerekes kishajók kicsiknek
• vízi gömb nagyoknak
• kézműves asztalok, lepényevő verseny
• bébi játszótér, arcfestés
• rendőrségi és tűzoltó bemutató 
• lovaskocsikáztatás
• óriás játékok (sakk, dominó, twister, építő, 

darts, társasjátékok, stb.)
• cirkusz iskola
• 11 órakor Bohóc műsor a szabadtéri 

színpadon
• 12 órakor herceghalmi óvodások műsora 

a KEK-ben
• 13 órakor „Bagoly Rudi varázsórája” című 

mesejáték a KEK-ben
Egész nap büfé várja a rendezvényre látoga-
tókat!

Google fotó (illusztráció)

Google fotó (illusztráció)

MEGHÍVÓ

Kedves Gyerekek! Kedves Szülők!
Kedves Herceghalmi Érdeklődők!

2012. május 16-án szerdán 17 órától a KEK-
ben vendégül látjuk a törökbálinti Szőnyi Er-
zsébet Zeneiskola növendékeit és tanárait.
Téged is szeretettel várunk, hiszen
– megismerkedhetünk sok-sok hangszerrel,
– gyönyörűen zenélő gyerekekkel,
– lelkes tanárokkal.

Jöjjön mindenki, aki
– szeret zenét hallgatni,
– már tanul valamilyen hangszeren,
– még nem kezdte el a zenei tanulmányokat, 
de kedvet érez hozzá.

Varga Tóth Csaba igazgató

Herceghalomi 
Hírmondó

Megjelenik havonta
Kiadja: 

Herceghalom Önkormányzata
Tel.: 23/530-560

E-mail: polghiv@herceghalom.hu
www.herceghalom.hu

Felelős szerkesztő:  Szabó György
Tel.: 23/319-038 • 06-30/512-3810

E-mail: szgyorgy.szabo@gmail.com

ISSN: 2063-0778
Nyomdai munkák:

Nyomdaipari Kft.

A Herceghalomi Hírmondó következő
(XIV. évf. 6.) lapszáma várhatóan
2012. 25. hetében jelenik meg.

Lapzárta június 5-én lesz.
Kéziratokat, hirdetéseket ezidáig

lehet leadni a polgármesteri hivatal
titkárságán, vagy küldhetők el

a fenti e-mail címre.

Felhívjuk figyelmüket,
hogy a Herceghalomi Hírmondó 

korábbi számai a Községi
Könyvtárban megtalálhatók

és helyben olvashatók!
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iSKoLAi, óvoDAi HÍREK

PálYáZATI FelHíVáS
Az 1992ben alapított Herceghalom Gyermekiért Alapítvány
működésének 20. évfordulóján jubileumi arculat tervezési
pályázatot hirdet egyéni alkotók és alkotó közösségek számára.

TÉMA:
TERvEZZÜK MEG AZ ALAPÍTvÁNY LoGóJÁT!

A beküldött pályázatnak tartalmaznia kell:
• egy logótervet, annak színbeli és formabeli leírását,
• a pályázó adatait, pontos elérhetőségeit.
A pályázatok beérkezési határideje: 2012. szeptember 15.
A leadás módja: 
• emailben: herceggyerek@gmail.com
• személyesen vagy postai úton: 
Herceghalom gyermekeiért Alapítvány
2053 Herceghalom, gesztenyés út 13. 
A beérkezett pályázatokat a Kuratórium bírálja el szakértő grafi-
kus bevonásával. 
Elvárások: A logó legyen alkalmas különféle felületeken való 
megjelenésre: honlap, levélpapír, szórólap, tábla, molinó, ruházat, 
stb. További elvárás az egyedi, jól felismerhető, kreatív megjele-
nés, amely felhívja a figyelmet az Alapítvány céljaira.
Pályázati feltételek:
Nevezési díj nincs. Egy pályázó több pályamunkával is nevezhet. 
A pályázó felelősséget vállal azért, hogy a pályázati anyag saját 
műve, mellyel semmilyen szerzői és egyéb jogot nem sért.
A pályáztató a pályázatot eredménytelenül lezárhatja.
A nyertes pályázat díjazása: 
Amennyiben a nyertes pályázat benyújtója tanuló, az Alapítvány 
25.000 Ft-tal díjazza.
Amennyiben a nyertes pályázat benyújtója nem tanuló, pályáza-
tával az Alapítványt támogatja.
Eredményhirdetés: 2012. október hónap

Cserkúti Julianna elnök

KÚTFÚRÁS
információ,megrendelés : 06-30/8784403

e-mail: furtkutak@freemail.hu

IDÉN IS NYÁRI NAPKÖZIS
LABDATÁBOR

Az előző évekhez hasonlóan, az idén nyáron is lesz labdás napközis 
tábor. Egy hét lesz a Herceghalmi Általános Iskola tornacsarnokában 
(Herceghalom, Gesztenyés út 15.). Lakhelytől függetlenül bárki je-
lentkezhet.

Mivel a versenyzőkkel a tanév vége utáni első héten Balaton szeme sen 
leszünk, ezért a herceghalomi tábor időpontja a következő lesz:
2012. június 25–29. (hétfőtől péntekig).
Igény esetén július első hetében (július 2–6.) a biatorbágyi táborral pár-
hu zamosan plusz egy hetes tábort tudunk indítani Herceghalomban is.

A biatorbágyi táborok időpontja: 
2012. június 18–22.ig (hétfőtől péntekig) 
2012. július 2–6.ig (hétfőtől péntekig)

információk a táborról:
Napközis rendszerben tartjuk, reggel 8-tól délután 4-ig.
2–4 szakképzett edzőtestnevelő foglalkozik a gyerekekkel.
A herceghalmi táborban tízórait és uzsonnát az iskolában, ebédet az 
ÁKI-ban biztosítunk.
A csendes pihenő alatt a múlt évhez hasonlóan több helyszínes film-
vetítés lesz.
A gyerekeket koruk szerint két csoportba fogjuk osztani és így is lesz-
nek egész nap.

A herceghalmi tábor költsége 14 000 forint/hét. Továbbra is biztosí-
tunk a testvérpároknak kedvezményt: 12 500 forint/fő/hét.
Előleget nem kell fizetni, a részvételi díjat az első nap kell rendezni.

Összesen a különböző helyszíneken körülbelül 150 gyerek kosarazik, 
és több szülő jelezte, hogy a testvér is szeretne jönni, ezért az előké-
születekre idén is odafigyelünk. Mivel van egy olyan maximális lét-
szám, amellyel biztonságos keretek között meg tudjuk úgy tartani a 
tábort, hogy annak a gyerekek is élvezik minden percét, ezért kérem a 
szülőket, hogy részvételi igényüket előzetesen jelezni szíveskedje-
nek. Ha időben tudom, hogy az elképzelt létszámot túllépjük, akkor 
még több edző és program bevonásával módosítani tudom a tábor me-
netét. Ellenkező esetben a későn jelentkezőket nem tudjuk fogadni.

A táborban dolgozó edzőkkel kapcsolatos információkat meg lehet ta-
lálni a www.bkse.eu honlapon a bemutatkozás menüben.

Bácsalmási Gábor
a Bkse internetes oldalának felhasználásával

KREATÍV NAP AZ ÓVODÁBAN
Április 27-én a Katica-csoport kreatív napot szervezett, melynek ha-
gyományosan az apukák és a gyermekek voltak a résztvevői. Közö-
sen az Anyáknapjára készítettek ajándékokat a résztvevők.  Sok apu-
ka szorgoskodott a gyerekekkel együtt. Az évek óta megrendezésre 
kerülő kreatív nap az idén is jól sikerült, remélhetőleg az Édesanyák 
nagy örömére is.

Ballagások az Óvodában:
• Június 1én 16.30 órakor a Katica csoport,
• Június 8án 16.00 órakor a Méhecske csoport ballag.

ISKOLAI PROGRAMOK

• május 23. Kihívás napja
• május 26. Idegen nyelvi nap
• május 30án Kompetenciamérés magyar nyelv (szövegértés) 

és matematika 4.-6. és 8. osztályosoknak
• május 21–25ig erdei iskola 6. osztályosoknak
• június 5–9ig erdei iskola és osztálykirándulások 

4. és 5. osztályosoknak
UToLSó TANÍTÁSi NAP: június 14. (csütörtök)
TANÉvZÁRó ÜNNEPSÉG ÉS BALLAGÁS: 
június 16. (szombat) 9.00 órakor

Az információk az iskola és az óvoda honlapjáról származnak
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egYHáZI Hírek

Az „Új Evangelizáció Évében” köszöntünk 10 éves templomunkban!
„Megkeresni az embert ott, ahol van, és megajándékozni őt a hit örömével.”
A BIAI SZENT ANNA PLÉBÁNIA HERCEGHALOMI FILIÁJA

JÚNiUS HAvi SZENTMiSÉiNEK ÉS LiTURGiKUS ESEMÉNYEiNEK iDŐPoNTJAi

KÖZÖS RóZSAFŰZÉR iMÁDKoZÁS minden Szentmise előtt 
18.00 órai kezdettel.

SZENTMiSÉK szombatonként 18.30 órakor kezdődnek.

Június 2. szombat 
SZENTHÁROMSÁG VASÁRNAPJA:
 „Jézus odament és azt mondta nekik: Nekem adatott minden hata-
lom a mennyben és a földön. Menjetek tehát, és tegyetek tanítvány-
nyá minden népet. Kereszteljétek meg őket az Atya és a Fiú és a 
Szentlélek nevében, és tanítsátok meg őket arra, hogy megtartsák 
mindazt, amit parancsoltam nektek! És íme, én veletek vagyok min-
dennap a világ végéig!”
(Mt 28,1820)

Június 9. szombat 
KRISZTUS TESTE ÉS VÉRE, ÚRNAPJA: 
„Jézus így szólt: Bizony mondom nektek: közületek az egyik aki ve-
lem eszik, elárul engem.” (Mk 14,18) 

Június 16. szombat
„Az Isten országa olyan, mint amikor az ember magot szór a föld-
be. Aztán már akár alszik, akár fölkel éjjel és nappal, a mag kikel és 
növekszik, maga sem tudja, hogyan. Mert a föld magától termi meg 
először a hajtást, aztán a kalászt, majd a fejlett szemet a kalászban. 
Mikor pedig megérett a termés, azonnal sarlót vág bele, mert elér-
kezett az aratás.” (Mk 4,2629)

Június 23. szombat
KERESZTELŐ SZENT JÁNOS SZÜLETÉSE
„Azután eljött az ideje, hogy Erzsébet szüljön; és fiút szült.”
(Lk 1,57)
A hétfő esténkénti találkozóinkat értékelve, hála telt szívvel el-
mondhatjuk, hogy a 2011. évben megkezdett kötetlen keresztény 
baráti beszélgetések sorozata elérte célját. Olyan témákban cserél-
tünk alkotó gondolatokat, mint „A magyar tábori lelkészet történe-
te”, hazai falusi népszokásaink, az angyalok szerepe az ember életé-
ben, a turini lepel története, Jónás c. film, Szent Ferenc élete, A jó 
pásztor c. film, stb. A 2012. évi sorozatunkat szeptember 10-én in-
dítjuk útjára. Szeretnénk, ha mi herceghalmiak és barátaink e ház-
ban: „Itthon, otthon lennének!”. Célunk hogy „Herceghalom lakói 
e házba hazaérkezzenek!”

Felhívom figyelmüket, hogy június hónapban: 
•  15én JÉZUS SZENTSÉGES SZÍVE,
•  27én SZENT LÁSZLÓ KIRÁLY,
•  29én SZENT PÉTER ÉS PÁL APOSTOLOK, 
ÜNNEPÉRŐL EMLÉKEZÜNK MEG EGYHÁZUNKBAN.

FILIÁNK közössége június 13–17. között a biai hívekkel együtt za-
rándoklaton vesz rész a kárpátaljai Nagyszőllös település Ferences
testvéreinek rendházába. Zarándoklatunkon segélyt, adományokat 
juttatunk el az ottani árvaház lakóinak. Kérjük a Jó Isten áldását a 
Ferences-atyák szeretetteljes tevékenységére.

A nÉgY eVAngÉlIuM (4. rész). A három első evangélium 
(Máté, Márk, Lukács) mindegyike a saját teológiai nyelvén szól, de 
közös alaphagyományokról tanúskodik. A három könyv hasonló fel-
építésű; olvashatók egymással párhuzamosan, összehasonlítható 
módon. Ezért „szinoptikus” evangéliumoknak hívjuk őket (szinopti-
kus: együttlátás, egybevetés). (folyt.köv.)

Településünkön élő, dolgozó, látogatásra, pihenésre betérő keresz-
tény testvéreinket szeretettel várjuk Szentmiséinkre!
Egyházmegyénk hitéletéről a http://www.szfvar.katolikus.hu és a 
http://www.szfvar.katolikuscsaladok.hu honlapokon olvashatnak.
Klikkeljen rá Ön is/és Te is! Térjen/Térj be hozzánk, mert a ha
rang Önökért/Érted is szól!

Lányi István Herceghalom Filiája

ANYAKÖNYVI HÍREK

MEGSZÜLETTEK

Dragán jános és Veress Kata kislánya: Dragán Flóra
Blank jános és Kubinszky Gabriella kisfia: Blank Bernát
Nagy szabolcs és Németh Anikó kisfia: Nagy András
Dömötör Csaba és Dávid Éva kislánya: Dömötör Klára

ISTEN ÉLTESSE ŐKET SOKÁIG!

RENDŐRSÉGi
Hír
ismeretlen tettes egy, a Kiserdő utcában 
parkoló gépkocsi benzincsövét és egyéb 
alkatrészeit megrongálta.
Az okozott kár : 120.000 Ft

Szödényi Zita r.fhdgy



Könyvajánló
Reini – Dr. Gyökössy Endrénével beszélget Sz. Kiss Mária

„A jó családból való svájci lányt felkérik táncolni, ő megy, mert illedelmes, az-
tán hipp-hopp, feleségül veszi egy igazi marslakó. Kikötnek egy robbanékony 
vérmérsékletű alakokkal teli, lapos országban, valahol a világ végén, ahol az 
ember lelógathatja a lábát a semmibe. Közben háború jön, forradalom, dikta-
túra, a férjből, Dr. Gyökössy Endréből, országszerte nevezetes lelkipásztor 
lesz, író ember, lelkek nagy ismerője. Történelmi kaland, humor, friss rálátás 
Magyarországra  –  ezt mind megkapjuk ettől a könyvtől. Egy asszony, akiben 
valaki  „benne énekel”. Aki fohászát szegezi szembe a rárontó orosz katonával. 
Aki nyelvkönyvből tanult főzni. Aki végigspórolta az életét, de legfőbb arany-
tartaléka a svájci frankban ki nem fejezhető szeretet.”

lackfi János költő lendületes ajánlása a Budapesti Könyvfesztiválra napvilá-
got látott, dr. gyökössy endrénével készített interjúkötet hátlapján szerepel. 
Sz. kiss Mária újságíró hitről, diktatúráról, szerelemről, családról, munkáról és 
művészetről kérdezi reini nénit, aki ötvenhat évig volt hűséges társa a híres 
lelkigondozónak. Ő pedig készségesen mesél olyan időkről, amelyekben ma 
szinte el se tudjuk képzelni, hogyan lehetett megalkuvások nélkül helytállni.  

„Egy asszony, aki hallatlan hitből fakadó bölcsességgel szól az élet legapróbb 
dolgairól és a legsúlyosabb tragédiákról is. Aki úgy segítette a háttérben fér-
jét, hogy saját egyéniségét soha nem adta fel. Úgy tudott társ lenni, hogy köz-
ben maga is kiteljesítette az Úrtól kapott talentumait. Mennyi kincs, micsoda 
gazdagság! Az élet gazdagsága, két ember összetartozásának és hitének gaz-
dagsága”  –  írja balog Zoltán államtitkár, a Németajkú Gyülekezet lelkésze 
a kötet utószavában.

(Reini – Dr. Gyökössy Endrénével beszélget Sz. Kiss Mária, Bp., Harmat, 
2012. 132 oldal, 2500 Ft)


